
Puzzle Questions Asked In Interviews

Puzzle questions asked in interviews have become a staple in many recruitment processes,
especially in tech companies and roles that require analytical thinking. These questions challenge
candidates to think critically and creatively, showcasing their problem-solving abilities and how they
approach complex scenarios. The rise of the puzzle question can be attributed to the need for
employers to assess not just a candidate's technical skills, but also their cognitive processes. In this
article, we will explore what puzzle questions are, why they are used in interviews, common types of
puzzle questions, tips for solving them, and examples of popular puzzle questions.

Understanding Puzzle Questions

Puzzle questions can be defined as unconventional problems that require candidates to apply logical
reasoning, lateral thinking, and quantitative skills. Unlike traditional interview questions that focus
on past experiences or technical knowledge, puzzle questions often require candidates to think on
their feet and present their thought processes clearly.

Why Companies Use Puzzle Questions

1. Assessing Problem-Solving Skills: Puzzle questions help interviewers gauge a candidate's ability to
analyze situations and devise effective solutions.
2. Evaluating Critical Thinking: These questions require candidates to demonstrate their logical
reasoning and critical thinking capabilities.
3. Observing Thought Processes: Interviewers can assess how candidates approach problems,
including their ability to communicate their thinking and adapt their strategies.
4. Encouraging Creativity: Many puzzle questions require out-of-the-box thinking, allowing
candidates to showcase their creativity and innovation.



Common Types of Puzzle Questions

Puzzle questions can be categorized into several types, including logic puzzles, mathematical
puzzles, lateral thinking puzzles, and riddles. Below are some common categories:

1. Logic Puzzles

Logic puzzles require candidates to use deductive reasoning to solve problems. These puzzles often
involve scenarios with multiple variables that need to be analyzed collaboratively.

Example: "A farmer has 17 sheep, and all but 9 die. How many sheep does he have left?"

2. Mathematical Puzzles

Mathematical puzzles typically involve numerical problems or patterns that require arithmetic skills
or mathematical reasoning.

Example: "If you have a 3-liter jug and a 5-liter jug, how can you measure exactly 4 liters of water?"

3. Lateral Thinking Puzzles

Lateral thinking puzzles require candidates to think creatively and find solutions that may not be
immediately obvious. These problems often involve a story or scenario that requires interpretation.

Example: "A man is pushing his car along a road when he comes to a hotel. He shouts, 'I’m
bankrupt!' Why?"

4. Riddles

Riddles are often wordplay-based puzzles that require candidates to think outside the box and
interpret language in unique ways.

Example: "What has keys but can't open locks?"

Tips for Solving Puzzle Questions

To effectively tackle puzzle questions during interviews, candidates can follow these strategies:



1. Stay Calm and Think Aloud

When faced with a puzzle question, it’s essential to remain calm. Take a moment to gather your
thoughts and begin articulating your reasoning. Interviewers are often more interested in your
thought process than the final answer.

2. Break Down the Problem

Dissect the puzzle into smaller, manageable parts. Identify the key elements and relationships
involved. This approach can often simplify the problem and make it easier to solve.

3. Ask Clarifying Questions

If the puzzle is unclear, don’t hesitate to ask the interviewer for clarification. This shows that you are
engaged and willing to dig deeper into the problem.

4. Use Visual Aids

If possible, draw diagrams or make notes as you work through the puzzle. Visual representations can
help in organizing your thoughts and identifying patterns.

5. Consider Multiple Solutions

Don’t be afraid to explore different angles or solutions to the problem. Sometimes, puzzles can be
solved in more than one way, and showcasing versatility can impress interviewers.

Examples of Popular Puzzle Questions

Here are some well-known puzzle questions that have been used in interviews:

1. The Bridge and Torch Problem

Four people need to cross a bridge at night. They have one torch, and the bridge can hold a
maximum of two people at a time. The individuals take different times to cross: one takes 1 minute,
another 2 minutes, another 5 minutes, and the slowest takes 10 minutes. How can all four cross the
bridge in 17 minutes?

Solution:



- Two people (1 minute and 2 minutes) cross the bridge together (2 minutes).
- The 1-minute person returns with the torch (1 minute).
- The two slowest (5 minutes and 10 minutes) cross together (10 minutes).
- The 2-minute person returns with the torch (2 minutes).
- Finally, the two fastest cross again (2 minutes).
- Total time: 17 minutes.

2. The Hourglass Problem

You have two hourglasses, one that measures 7 minutes and another that measures 4 minutes. How
can you use these hourglasses to measure exactly 9 minutes?

Solution:
- Start both hourglasses at the same time.
- When the 4-minute hourglass runs out, flip it (4 minutes elapsed).
- When the 7-minute hourglass runs out, flip it (7 minutes elapsed).
- When the 4-minute hourglass runs out again (now 8 minutes elapsed), flip it.
- When the 4-minute hourglass runs out this time, 9 minutes will have elapsed.

3. The Three Light Switches Problem

You are in a room with three light switches. In another room, there are three light bulbs, each
controlled by one of the switches. You cannot see the bulbs from the switch room. You can flip the
switches as many times as you want, but you may only enter the bulb room once. How can you
determine which switch controls which bulb?

Solution:
- Turn on the first switch and leave it on for about 10 minutes.
- Turn it off and turn on the second switch.
- Enter the bulb room. The bulb that is on corresponds to the second switch, the bulb that is off but
warm corresponds to the first switch (since it was on for a while), and the bulb that is off and cool
corresponds to the third switch.

Conclusion

Puzzle questions asked in interviews serve a vital role in evaluating a candidate's critical thinking,
problem-solving abilities, and creativity. While they can be challenging, understanding the different
types of puzzles, employing effective strategies for solving them, and practicing popular examples
can significantly enhance a candidate's performance during interviews. By approaching these
questions with a calm mindset and a willingness to articulate their thought processes, candidates
can turn these challenging scenarios into opportunities to showcase their skills and stand out in the
recruitment process.



Frequently Asked Questions

What are puzzle questions in interviews?
Puzzle questions are brain teasers or problems posed to candidates during interviews to assess their
critical thinking, problem-solving abilities, and creativity.

Why do employers ask puzzle questions in interviews?
Employers use puzzle questions to evaluate a candidate's analytical skills, ability to think on their
feet, and how they approach complex problems under pressure.

Can you give an example of a common puzzle question?
A classic example is, 'How many ways can you arrange the letters in the word 'PIZZA'?' The answer
involves calculating permutations, accounting for repeated letters.

How should candidates approach answering puzzle questions?
Candidates should take a moment to think through the problem, verbalize their thought process, and
break the question down into smaller, manageable parts.

Are there specific industries that use puzzle questions more
frequently?
Yes, industries such as technology, finance, and consulting often use puzzle questions as part of
their interview process to gauge analytical thinking.

How can candidates prepare for puzzle questions?
Candidates can prepare by practicing different types of puzzles, studying common interview
questions, and engaging in activities that enhance logical reasoning and problem-solving skills.

What should candidates avoid when answering puzzle
questions?
Candidates should avoid overthinking, rushing to a conclusion, and being overly silent; it's crucial to
communicate their reasoning throughout the problem-solving process.

What is the importance of the thought process in puzzle
questions?
The thought process is critical as it demonstrates how candidates approach challenges, their
reasoning capabilities, and their ability to articulate their solutions clearly.
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海龟汤为什么叫做海龟汤？ - 知乎
海龟汤谜题正是基于这种思维方式设立的，所以保罗便将这类谜题统称为Lateral Thinking Puzzle，也就是水平思维谜题。 他在书中还总结了这类谜题的基本形式——谜
题通常由三部 …

有哪些好玩且耐玩的 iOS 游戏？ - 知乎
4.Puzzle Forge2 最近正在玩，跟三重镇很像，也是合成各种兵器，但是可以给兵器附魔加宝石，而且每一关都有任务，过关后还能升级，耐玩度更高了。

微软 Rewards 奖励积分计划国区现已可用，这给玩家的体验感如 …
原本打算就这样放弃了，但我看到Microsoft Rewards兑换中心还提供了用积分捐款的选项，我尝试了一下，发现居然兑换成功了，也就是说用积分兑换捐赠可以，但兑换礼品卡
就失败，不过因 …

在哪里可以买到puzzle (我指的是解谜玩具）？ - 知乎
《Hero Puzzle》 登陆 Steam，发售特惠9元，无中文。帮助英雄拯救公主，获得财宝，成为史上最富有的英雄。 「让你的心墙 像拼图一样裂开」 「在彼此的信任中 一起走过
命运的桥梁」 …

请问puzzle做名词时和puzzlement有什么区别吗，谢谢您? - 知乎
Oct 12, 2022 · Puzzlement则指的是人的这种疑惑情绪，不指某件事情 发布于 2022-10-12 07:15 知乎用户 (作名词时） 1)puzzle
和puzzlement：迷惑；疑惑 2)puzzle: a crossword puzzle 纵横 …

国内目前有哪些解谜玩具（Puzzle）社区和商店？ - 知乎
很喜欢Puzzle Master、MrPuzzle上的很多解谜玩具，想知道国内有这种社区吗？一般关键词是什么？（叫拼图…

大家玩过的经典解密或推理解谜游戏有哪些？ - 知乎
我推荐的游戏都是 我玩过的，觉得很优秀的游戏。质量绝对可以保证哦！欢迎到公众号：小千的解谜空间 找我。我推荐游戏会首先在那发布。 这个回答已经更新了一年多了，也会继续更新下
…

Redshift for C4D中文说明——多通道AOV分层渲染 - 知乎
1.对模型施加redshift对象标签，在object ID中分别进行命名，如1、2、3。 2.启用aov，并更改要渲染的通道数（要根据步骤一ID的数量来决定） 3.分别按照如图方
式对不同aov设置参数（这里 …

jigsaw puzzle这里面的jigsaw和puzzle不都有拼图的意思，二者有 …
jigsaw puzzle这里面的jigsaw和puzzle不都有拼图的意思，二者有何区别？ 关注者 2 被浏览

Puzzle玩具，成年人的解压利器 - 知乎
Sep 22, 2020 · 或者像油管puzzle第一人Chris Ramsay借的这个盒子，被其誉为他迄今为止玩过的最有趣的一款puzzle，我看了这个揭秘步骤（因为实在太贵
了，他说要20000刀，我觉得我这 …

海龟汤为什么叫做海龟汤？ - 知乎
海龟汤谜题正是基于这种思维方式设立的，所以保罗便将这类谜题统称为Lateral Thinking Puzzle，也就是水平思维谜题。 他在书中还总结了这类谜题的基本形式——谜
题通常由三部分组成，即谜面、引 …

有哪些好玩且耐玩的 iOS 游戏？ - 知乎
4.Puzzle Forge2 最近正在玩，跟三重镇很像，也是合成各种兵器，但是可以给兵器附魔加宝石，而且每一关都有任务，过关后还能升级，耐玩度更高了。

微软 Rewards 奖励积分计划国区现已可用，这给玩家的体验感如何？ - 知乎
原本打算就这样放弃了，但我看到Microsoft Rewards兑换中心还提供了用积分捐款的选项，我尝试了一下，发现居然兑换成功了，也就是说用积分兑换捐赠可以，但兑换礼品卡
就失败，不过因为捐 …
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在哪里可以买到puzzle (我指的是解谜玩具）？ - 知乎
《Hero Puzzle》 登陆 Steam，发售特惠9元，无中文。帮助英雄拯救公主，获得财宝，成为史上最富有的英雄。 「让你的心墙 像拼图一样裂开」 「在彼此的信任中 一起走过
命运的桥梁」 两颗原本藏满疑 …

请问puzzle做名词时和puzzlement有什么区别吗，谢谢您? - 知乎
Oct 12, 2022 · Puzzlement则指的是人的这种疑惑情绪，不指某件事情 发布于 2022-10-12 07:15 知乎用户 (作名词时） 1)puzzle
和puzzlement：迷惑；疑惑 2)puzzle: a crossword puzzle 纵横字 …

Unlock your interview potential! Explore the top puzzle questions asked in interviews and discover
how to tackle them effectively. Learn more now!
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